

رابطة خريجي ميبي

MEPI Alumni Connection

Asma Rouabhia, Social Entrepreneurship

MEPI Student Leaders Program 2017

“Little girls with dreams become women with vision” has been my motto since a young age because I come from a disadvantaged town but I have big dreams. Hello everyone, this is Asma Rouabhia I had the chance to be part of the MEPI Student Leaders program in 2017. Since coming back to Tunisia, my community engagement has increased as I became more conscious and passionate to make a change and impact others. My efforts were all geared towards social entrepreneurship since it reduces social issues by creating economic value and empowering individuals. In 2017, I started developing an innovative social enterprise called ARTISUN to provide decent work for unemployed women and contribute to protecting the environment as well as boost the local tourism and the Tunisian handicrafts sector. I did not stop here and I wanted to include kids in the change process; that is why I collaborated with NGOs to train kids of underserved communities on social innovation and design solutions for their communities. This initiative made kids aware and engaged and they surprised us with their brilliant ideas that can make a truly positive impact. The training and speeches that I delivered impacted +100 children, +300 youth and +50 parents to make them proactive and change agents. I have been involved in this since 2015, as I started by attending workshops and conferences to learn about social entrepreneurship and its implementation at the local, regional, and global levels. My journey evolved from being an attendee to becoming a trainer, jury member, and speaker that informs and inspires despite my young age. Being shortlisted for MEPI Alumni of the Year Award is a fruit of my dedication and efforts towards Tunisia and the MENA region, and joining the winners would drive me to impact the lives of more people to pursue their dreams too. My aspiration for the upcoming years is to be a decision-maker to make the voices of the less privileged heard.

أسماء رواجية، الريادة الاجتماعية

برنامج القادة الطلاب 2017

لقد كان شعار "فتيات اليوم قادة الغد" شعاري منذ صغري لأنني قدمت من مدينة مهمشة لكن كانت لدي أحلام كبيرة. مرحباً بالجميع، هذه أسماء رواجية أتيت لي الفرصة لأكون جزءاً من برنامج MEPI للطلاب القادة في سنة 2017. منذ عودتي إلى تونس، ازدادت مشاركتي المجتمعية حيث أصبحت أكثر وعياً وشغفاً لإحداث التغيير والتأثير على الآخرين. كانت كل جهودي موجهة نحو الريادة الاجتماعية لأنها تقلل من القضايا الاجتماعية من خلال خلق القيمة الاقتصادية وتمكين الأفراد. في عام 2017، بدأت في تأسيس مؤسسة اجتماعية مبتكرة تسمى أرتيزون لتوفير عمل لائق للنساء المعطلات عن العمل والمساهمة في حماية البيئة وكذلك تعزيز السياحة المحلية وقطاع الحرف اليدوية التونسي. لم أتوقف هنا وأردت إشراك الأطفال في عملية التغيير؛ ولهذا السبب تعاونت مع المنظمات غير الحكومية لتدريب أطفال المجتمعات المهمشة على تصميم حلول الابتكار الاجتماعي لمجتمعاتهم. لقد زودت هذه المبادرة الأطفال بالوعي والمشاركة وفاجأونا بأفكارهم الرائعة التي يمكن أن يكون لها تأثير إيجابي حقاً. التدريب والخطب التي ألقيتها أثرت على أكثر من 100 طفل و 300 شاب و أكثر من 50 من الوالدين لجعلهم مبادرين ودعاة للتغيير. أشارك في هذا المجال منذ سنة 2015 حيث بدأت بحضور ورش العمل والمؤتمرات لمعرفة المزيد عن ريادة الأعمال الاجتماعية وتنفيذها على المستويات المحلية والإقليمية والعالمية. وقد تطورت من أن أكون كوني مجرد مشاركة الى مدربة وعضوة في هيئة تحكيم ومتحدثة ملهمة على الرغم من صغر سني.. يعد ترشيحي للقائمة الاولى لخريجي MEPI للسنة كثرمة لتفاني وجهودي تجاه تونس ومنطقة الشرق الأوسط وشمال إفريقيا ومن شأن انضامي إلى الفائزين أن يدفعني للتأثير على حياة المزيد من الناس لمتابعة أحلامهم أيضاً. طموحي للسنوات القادمة هو أن أكون صانع قرار لإبصال أصوات الأقل حظاً.



MEPI

